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  PROTOKÓŁ Nr XII/2016 

z XII sesji Rady Gminy Nowogródek Pomorski 

z dnia  04 lutego 2016 roku 

godz. 14:00 

 

Na stan 15 radnych, obecnych na sesji było 12. 

Nieobecni: 1. Marcin Drobniak 

  2. Małgorzata Glapka 

3. Wioletta Sidor 

 (lista obecności stanowi załącznik do protokołu) 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Podjęcie uchwał:  

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany przeznaczenia nabytej na własność Gminy 

Nowogródek Pomorski działki nr 520/54 w Karsku z zasobu Agencji Nieruchomości 

Rolnych 

2) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy nieruchomości oznaczonej nr 

działki 312 w Giżynie / Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 

312 położonej w Giżynie 

7. Interpelacje i zapytania radnych 

8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 

9. Wolne wnioski i informacje   

 
  

Ad. l. Posiedzenie Rady Gminy otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Pan Marian 

Jaśkowiec witając wszystkich obecnych na sali wiejskiej w Nowogródku Pomorskim radnych, 

mieszkańców Gminy i pracowników Urzędu Gminy. Następnie stwierdził, że na stan 15 

członków rady w sesji udział bierze 12 radnych, wobec czego rada może podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Ad. 2.  Przewodniczący Rady Gminy przeczytał porządek obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by usunąć z porządku obrad punkt 4 i 5, tj.: 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

Uzasadnił to tym, iż zbyt mało czasu upłynęło od poprzedniej sesji i w tym czasie nie działo się 
nic szczególnego. 
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Rada Gminy przyjęła zmianę i proponowany porządek obrad jednogłośnie. 

 

 

Ad.3. Radny Jan Obłąk wniósł uwagę do protokołu z poprzedniej sesji. Błędnie napisano nazwę 

komisji, do której należy radny Marcin Drobniak. Powinno być: „Przewodniczącym Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej jest 

radny, który chce zrezygnować z mandatu radnego.” 

Radni nie wnieśli innych uwag do protokołu z poprzedniej sesji i po wniesieniu poprawki przyjęli 

protokół jednogłośnie. 

 

Ad. 6.  Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym projekt uchwały: 

 
1) Projekt uchwały w sprawie zmiany przeznaczenia nabytej na własność Gminy Nowogródek 

Pomorski działki nr 520/54 w Karsku z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych 

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę nr XII/84/16 siedmioma głosami za, przy pięciu 
wstrzymujących się od głosu. 
 

2) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy nieruchomości oznaczonej nr 

działki 312 w Giżynie / Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 

312 położonej w Giżynie 

 

- Radny Jan Obłąk: Wniosek złożyła pani Stasiak, która chciałaby dzierżawić tą działkę. I jest to 
moja i jej prośba. 
- Wójt Gminy: Decyzja, czy dzierżawić, czy sprzedać należy do Państwa. 

 

Przewodniczący Rady gminy poddał głosowaniu projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 

dzierżawy nieruchomości oznaczonej nr działki 312 w Giżynie 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr XII/85/16. 
 

 

Ad. 7.  

- Przewodniczący Rady Gminy: Złożyliśmy do Pana Wójta pytania dotyczące Związku gmin 

Dolnej Odry i prosimy o odpowiedź. 

- Wójt Gminy: Odpowiem na część pytań. Reszta, to sprawa rozwojowa. 

1. Jakie są koszty zerwania umowy z ZGDO? 

- Wójt Gminy: Musimy zapłacić wszystkie zadłużenia przypadające na 1 mieszkańca. Będą kary 

za wcześniejsze odejście z ZGDO. 

3. Jaki jest majątek ZGDO (trwały i inny), ile gmina należy? 

 - Wójt Gminy: Należy 17 gmin. Majątek? Nie ma żadnego majątku. 

5. Czy jest jakieś porozumienie z ZGDO, jeśli tak, to jaka jest jego treść? 

- Wójt Gminy: To jest uchwała Rady Gminy i statut ZGDO. 

6. Dlaczego jest łamana umowa z odbiorcami – zmusza się ich do wykupu pojemników (w 

deklaracjach nie było mowy na ten temat), czy to jest zgodne z prawem (radca prawny)? 
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- Wójt Gminy: Umowa nie jest łamana. Każdy właściciel musi zaopatrzyć swoją posesję w 

pojemnik. Na początku pozwoliliśmy na to, by zachować kosze bez opłat. 

- Przewodniczący Rady Gminy: Ludzie kiedyś kupili kosze, a teraz muszą udowodnić, że to ich. 

- Wójt Gminy: Trzeba się bić o swoje. To są sprawy prywatne mieszkańców. Kosze muszą 

spełniać konkretne wymogi, by śmieciarki mogły wysypywać z nich śmieci.  

7. Jakie są zasady wyboru zarządu stowarzyszenia, czy są diety za udział w posiedzeniach? 

- Wójt Gminy: Zarząd jest wybierany na zebraniu walnym. Nie dostaje pieniędzy za swoją pracę. 

8. Jaki jest przybliżony koszt obsługi przez gminę wywożenia odpadów (zakup smieciarki, itp.)? 

- Wójt Gminy: Trudny temat. Śmieciarka kosztuje od około 200 tys. do miliona zł. Należy 

odrzucić ten pomysł, bo to nie tylko ten koszt. To jest też mycie, obsługa pojazdu. Pozwolę sobie 

nie rozwijać tego tematu. 

9. Jakie są plany finansowe ZGDO (zaciąganie kredytów, inwestycje)? 

 - Wójt Gminy: Na razie walczymy z długiem. Nic nie wiem o inwestycjach. 

10. Czy ZGDO stara się o pozyskanie środków unijnych? 

- Wójt Gminy: Stara się. 

11. Jak obliczyli, że EKO-FIUK pozwoli obniżyć koszty? 

- Wójt Gminy: Wynika to z przetargu. I przetarg, to było 46 mln zł przez firmę Jumar i  Remondis. 

II przetarg – Remondis i EKO-FIUK, który złożył  ofertę 35 mln zł. Z tego wynikają te wyliczenia 

o obniżeniu kosztów. Gdyby nie zadłużenie, to moglibyśmy płacić mniej. W lipcu będzie możliwa 

obniżka. Niewielka, ale będzie. Poproszę biuro ZGDO, by wyliczyło, jaka byłaby stawka, 

gdybyśmy nie mieli zadłużenia. Jeśli chodzi o zerwanie umowy – to mamy czas na decyzję do 

końca czerwca, by rozwiązać umowę z końcem roku. 

- Radny Mariusz Konowaluk: A jeśli gmina odchodząca z ZGDO ma jakiś dług, to co? 

- Wójt Gminy: Musi go spłacić. Część długu jest spłacana w formie składki. 

- Radny Jan Obłąk: Czy wejście dodatkowych gmin do ZGDO pozwoli obniżyć koszty? 

- Wójt Gminy: Ma to wpływ na koszty działania biura. 

- Radny Jan Obłąk: A nie obniża to kosztu odbioru śmieci od 1 mieszkańca? 

- Wójt Gminy: Nie, bo cena odbioru tony śmieci zostaje taka sama. Zwiększyła nam się 

ściągalność, ale zmniejszyła się liczba osób w deklaracjach. 
- Radny Radosław Molka: A co ze ściągalnością? Niektórzy nie płacili, nie płaca i dalej nie będą płacić.  

- Wójt Gminy: To nie tak. Komornicy już ściągają należności. Ale z niektórych rodzin nie da się 

ściągnąć. Należy przeprowadzić akcję sprawdzenia, ile faktycznie osób zamieszkuje, a ile jest 

zgłoszonych w deklaracjach. Musimy się zająć osobami, które nie są zadeklarowane. Zarząd 

został zobligowany do zmiany sposobu naliczania, by uniknąć znikających osób. To jest podatek, 

a wiadomo jak ludzie podchodzą do podatków. Trzeba będzie zorganizować spotkanie z sołtysami 

i potem przeprowadzić akcję sprawdzania stanu faktycznego. 

- Radny Radosław Molka: Wiele osób deklaruje sortowanie, ale faktycznie nie sortują. 

- Wójt Gminy: Uszczegółowię Państwu informacje finansowe. 

 

- Radny Jan Obłąk: Na stronie www.bip.nowogrodekpomorski.pl ukazała się informacja, że Farm 

Equipment International wystąpiło o pozwolenie na budowę mroźni. Co to jest? 

- Sekretarz Gminy pani Ewelina Mazurak – Januchowska: Weźmiemy na kolejną sesję 

dokumentację. 
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- Radny Mariusz Konowaluk: Robią się roztopy, jest błoto. Dzieci chodzą do szkoły, przychodzą 

brudne. Przydałoby się coś z tym zrobić.  

- Radny Sławomir Wołków: Kto wycinał aleję? Kto to zrobił? 

- Wójt Gminy: Gmina przeprowadza wycinkę od strony Nowogródka, a resztę robi pan Tymecki.  

- Radny Jan Obłąk: Czy sprawa byłego kierownika ZUK została już rozwiązana? 

- Sekretarz Gminy: Te sprawy, które mieliśmy już się zakończyły. 

- Radna Jolanta Kożuchowska: Na byłej drodze nr 3 przy drewnianym domku jest straszne 

śmietnisko, należałoby to uprzątnąć. 

- Sekretarz Gminy: Dziś wysłaliśmy pismo w tej sprawie.  

- Radny Radosław Molka: Podobnie jest w Kinicach w dołku. 

- Wójt Gminy: Ciekawe, kto tam dowozi. 

- Przewodniczący Rady Gminy: Ogłoszony już został konkurs na dotacje dla klubów sportowych. 

Proszę o wybranie trzech radnych, którzy będą w komisji konkursowej. 

Zgłosili się radni: Zbigniew Lesiak, Grzegorz Pokonieczny, Marian Jaśkowiec. 

 

  

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Marian Jaśkowiec podziękował 

radnym za udział w sesji kończąc obrady o godz.  14:40 

 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący Rady Gminy 

Kamila Bieniaszewska                                                    Marian Jaśkowiec 

 


